
继2016年参加第16届华侨华人创业发展洽谈会之后，加拿大国际贸易促进会于2017年7月再次

组团参加第17届华创会，取得了圆满成功。

本届华创会由国务院侨办、湖北省政府及武汉市政府共同主办，于2017年7月8日在武汉东湖国

际会议中心开幕，国务院侨务办公室主任裘援平，湖北省委书记、省人大常委会主任蒋超良，中央

组织部副部长周祖翼等在开幕式上分别致辞。今年华创会的主题是“万侨创新，发展共享”。大会

吸引了来自海内外4000余名代表参会，其中海外代表1661人，来自72个国家和地区，海外代表人

数及国家和地区数均创历史新高。今年共有777个海外项目参会，涉及投资贸易、生物医药、IT光

电子、节能环保等多个领域，并达成134个项目协议，投资总额超632亿元。

除了专场论坛，有些项目已经在不同场合有4 到5次路演，每个项目都建立了不同程度的对接关

系。大会期间，我会参会的每位成员都接受了湖北卫视采访，并已两次作为重点内容之一在湖北卫视

频道播出；我会是本届华创会唯一与国侨办裘援平主任集体合影的团队。部分成员还接受了国侨办经

科司副司长接见。团队还拜访了湖北省商务厅，得到邱丽新厅长及各处领导接见。

另外，我会同四个团体签署了战略合作伙伴协议，包括武汉市贸促会、武汉市光谷商贸流通企业

协会、湖北企业国际合作协会以及武汉非公经济年轻一代联谊会。

武汉市非公经济年轻一代联谊会的青年企业家积极参加了专场活动及大会协调工作。湖北企业国

际合作协会于大会未结束就已经提出项目的对接方案了。

此次参会达到和超出了我们最初的计划设想，大家再次深深感受到华创会的魅力，一致表示明年

再来，而且是带更多人，更多好项目来。

 “万侨创新，发展共享”
加拿大国际贸易促进会“第17届华创会”载誉归来
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据加拿大国际贸易促进会郑小玲会长介绍，协会去年曾组团参加第16届华创会，亲身体验到华

创会是具有世界影响力的震撼性大会，因此把参加华创会作为本年度重要工作之一。进行了半年多

的社会调查，发掘了本地区具有创造性和突破性的5个项目，专门制作了录象宣传片、特色易拉宝及

宣传单，三次赴武汉开展前期联络工作。在华创会上成功举办了“加中科技创造未来——加中科技

创新项目对接会”专场论坛，在论坛上推介了这些项目。由于准备工作充分，受到主办单位国侨办

和湖北省外侨办的重视，不仅专场论坛听众爆满，交流互动十分热烈，而且协会在湖北地区也创出

了声誉。

我会专场论坛所有演讲嘉宾、华创会组委会领导、加联邦政府驻当地首席代

表与战略伙伴合作单位工作人员合影

我会工作人员受到湖北省商务厅厅长邱丽新及各处处长合影

我会参会全体成员与中国国侨办裘援平主任合影

经本次华创会期间及会前交

流，加拿大国际贸易促进会和以下

单位签订了战略合作协议：

1）中国国际贸易促进会武汉

市分会

2）武汉东湖新技术开发区光

谷商贸流通企业联合会

3）湖北省企业国际合作协会

4）武汉非公经济年轻一代联

谊会

签署战略
合作协议



with Madam Qiu Yuan Ping , Director of China National Overseas 

Chinese Committee

After participating in the 16th Convention on Overseas Chinese Pioneering and Developing 

in China (Huachuang Convention) in 2016, CITPS again organized and led a team to join the 

17th Huachuang Convention in July 2017 and achieved complete success.

The 17th Huachuang Convention was co-organized by the Overseas Chinese Affairs Of-

fice of the State Council, Hubei Provincial Government and Wuhan Municipal Government. 

It opened  at Wuhan East Lake International Convention Center on July 8th, 2017. Ms. Qiu 

Yuanping, Director of the Overseas Chinese Affairs Office of the State Council, Mr. Jiang 

Chaoliang, Secretary of Hubei Provincial CPC Committee and Director of the Standing Com-

mittee of Hubei Provincial People’s Congress, and Mr. Zhou Zuyi, Deputy Director-General 

of the Organization Department of CPC Central Committee, gave speeches on the opening 

ceremony respectively. The theme of this year’s convention was “innovation of thousands 

overseas Chinese & development and sharing”. The convention attracted over 4,000 rep-

resentatives from home and abroad, including 1,661 overseas representatives from 72 

countries and regions. The numbers of overseas representatives and the countries and re-

gions both hit a new high. A total of 777 overseas projects were brought to the convention, 

covering various fields such as investment & trade, biology & medicine, IT optoelectronic 

industry and energy efficiency and environmental protection. 134 project agreements were 

signed and the investment totaled 63.2 billion yuan. 

According to the introduction of Ms. Jeannie Cheng, President of CITPS, the organization 

participated in the 16th Huachuang Convention last year and learned from the first-hand 

experience that it was a convention of deep impact and international influence, and therefore 

the organization made the participation in the 17th convention as one of the key issues of this 

year. CITPS spend half a year making social investigations and brought out its five local proj-

ects of creativeness and breakthrough innovation. The organization then made a promotion 

video, feature roll up banners and pamphlets for the convention, and went to Wuhan three 

times for early stage contacts. On the 17th Huachuang Convention, these projects were 

successfully promoted at the special forum entitled “Canada-China Technology Creates 

the Future: Canada-China Innovation Projects Matchmaking Symposium”. Thanks to the 

good preparation work, the forum was given priority by the Overseas Chinese Affairs Office 

of the State Council and the Hubei Provincial Department of Foreign and Overseas Chinese 

Affairs. The forum enjoyed a packed room of audience and enthusiastic interactions, and our 

society earned a good reputation in Hubei area. 

Except for the special forum, four to five road shows were held for some of the projects on 

different occasions; and contacts were matched for each project in various degrees. During 

the convention, each of the team members was interviewed by the Hubei Satellite Television 

and the interview went on air twice as highlight content by Hubei Satellite Television Channel. 

All our team members had the honor of having a group photo taken with Ms. Qiu Yuanping. 

And the Deputy Director of the Economy & Science Department of the Overseas Chinese 

Affairs Office of the State Council met some of our team members. The team also paid a visit 

to the Department of Commerce of Hubei Province and was received by Ms. Qiu Lixin, the 

head of the department, and other leaders. 

In addition, our society signed strategic cooperation partnership agreements with four or-

ganizations, including CCPIT Wuhan Sub Council, Wuhan Optics Valley Commerce-Trade 

Circulation Enterprises Association, Hubei Enterprise International Cooperation Association 

and Wuhan Nonpublic Economy Younger Generation Union. 

The young entrepreneurs of Wuhan Nonpublic Economy Younger Generation Union ac-

tively joined the special forum and the coordination of the convention. And Hubei Enterprise 

International Cooperation Association proposed a matching plan even before the convention 

ended. 

Our participation in the convention realized the initial plan and went beyond that. We once 

again felt deeply the attraction of the Huachuang Convention and agreed unanimously to 

come back next year and with more people and good projects. 

“Innovation of Thousands of Overseas Chinese
 & Development and Sharing”

CITPS Comes Back with Honor from the 17th Huachuang Convention
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 (Huachuang Convention)

speakers ,organizer chief, Canada Federarl Gov Rep at Wuhan, coop 

parters  at the forum

rcvd by President of Hubei Provincial Commerce Divistion

Through the exchanges before and 
during the Convention on Overseas Chinese 
Pio¬neering and Developing in China, Can-
ada In¬ternational Trade Promotion Soci-
ety (CITPS) signed the strategic partnership 
agreements with the following organizations:

China Council for the Promotion of Inter-
national Trade Wuhan Sub Council

Wuhan East Lake High-tech Develop-
ment Zone Optics Valley Commerce-Trade 
Circulation Enterprises Association 

Hubei Enterprise International Coopera-
tion Association 

Wuhan Nonpublic Economy Younger 
Generation Union

Signing Strategic 
Cooperation 
Agreement 
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经济日报

“跨国公司在中国”栏目

登的我们华创会的消息链接：

http://www.mnc360.com/

contentpage3078.html
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项目


